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Protokół nr 60/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 lipca 2023 r. w godz. od 15:30 do 16:10 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Jacek Niedźwiedzki  

5. Anna Ruszewska  

6. Łukasz Wojno  

 

Nieobecni radni: 

1. Sylwester Cimochowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

3. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej  

4. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

5. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

6. Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami. Dodał, 

że na prośbę Prezydenta Miasta wnosi do porządku obrad punkt pn. „Zaopiniowanie projektu 

umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy drogi publicznej o nazwie ul. Ignacego 

Krasickiego.” Zaproponował, aby punkt ten był omawiany jako 5.  

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 59/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 czerwca 2023 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach.  
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4. Zaopiniowanie projektu umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy dróg o nazwie  

ul. Grunwaldzka i ul. Bakałarzewska w Suwałkach. (Materiał zostanie dostarczony  

w dn. 17.07.2023r.) 

5. Zaopiniowanie projektu umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy drogi publicznej 

o nazwie ul. Ignacego Krasickiego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

(Materiał znajduje się w oddzielnej książeczce) 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. (Materiał znajduje się w oddzielnej książeczce) 

8. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 59/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach wyjaśnił, że zgodnie z rozporządzeniem 

Rady Ministrów zostało zwiększone dofinansowanie na warsztaty terapii zajęciowej i z tego 

względu zachodzi potrzeba zmiany dotychczasowej uchwały. Dodał, że chodzi również o 

przeznaczenie kwoty, która pozostała z rezygnacji z turnusów rehabilitacyjnych na środki 

pomocowe, sprzęt rehabilitacyjny i przedmioty ortopedyczne.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach.  
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– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

wyjaśniła pokrótce założenia planu. Jak powiedziała, został on sporządzony na wniosek 

zainteresowanych mieszkańców i prośby dewelopera. Omówiła też uwagi, jakie wpłynęły do 

planu. Dodała, że plan czekał na działania dewelopera w kwestii jaru i terenów zielonych na 

os. Sobola Biel.  

Podkreśliła, że ma nastąpić zmiana ustawy o planowaniu i nie wiadomo, jakie będą przepisy 

przejściowe, więc warto zakończyć procedury tam, gdzie jest to możliwe jeszcze podczas 

obowiązywania dotychczasowej ustawy.  

 

Bogdan Bezdziecki dopytał czy deweloper składała jakieś deklaracje dotyczące prac nad 

terenem zielonym i zagospodarowaniem jaru.  

 

Małgorzata Włoskowska odpowiedziała, że tak. Deweloper pokazywał projekty 

zagospodarowania jaru, gdzie znaleźć mają się wiaty, alejki, boiska. Podkreśliła jednak, że 

są to deklaracje słowne i dodała, że mieszkańcy mają w umowach zapis, że nastąpi to po 

wybudowaniu wszystkich bloków.    

Następnie powiedziała, że Miasto chce uchwalić plan również dlatego, że przy projektach 

zamiennych deweloper wprowadza zieleń na dachy, co dopuszcza ustawodawca, zamiast na 

ziemi, natomiast zapis w nowym planie wyklucza taką możliwość.  

Dodała, że deweloper ma pozwolenie na budowę wszystkich 19 budynków. W momencie 

realizacji wprowadza zmiany i plan jest potrzebny, aby te zmiany ograniczyć.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach. – Opinia 

Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy dróg o nazwie 

ul. Grunwaldzka i ul. Bakałarzewska w Suwałkach. 

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych wyjaśnił 

pokrótce zapisy umowy, które zaakceptował inwestor.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy: 
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za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy 

dróg o nazwie ul. Grunwaldzka i ul. Bakałarzewska w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy drogi 

publicznej o nazwie ul. Ignacego Krasickiego. 

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych wyjaśnił 

pokrótce zapisy umowy. Jak zaznaczył oprócz przebudowy drogi inwestor zobowiązał się do 

wybudowania placu zabaw, co jest novum na tle dotychczasowych umów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy dotyczącej zasad realizacji przebudowy 

drogi publicznej o nazwie ul. Ignacego Krasickiego 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów przedstawiła projekt 

uchwały. Jak powiedziała, jeśli chodzi o dochody zmiany dotyczą m.in. działu Gospodarka 

mieszkaniowa, działu Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, działu Różne 

rozliczenia, działu Oświata i wychowanie, działu Pomoc społeczna, działu Rodzina. 

W zakresie wydatków powiedziała, że zmiany dotyczą m.in. działu Transport i łączność, 

działu Administracja publiczna, działu Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa, działu Oświata i wychowanie, działu Pomoc społeczna, działu Rodzina, 

działu Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego.  

Następnie powiedziała, że w ramach tych zmian uległ zwiększeniu deficyt o łączną kwotę 

ponad 341 tys. zł a źródłem pokrycia tego deficytu są wolne środki z lat ubiegłych. 

Wspomniała również, że do projektu uchwały zostanie przedłożona autopoprawka dotycząca 
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wprowadzenia zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków kwoty ponad 145 tys. zł. 

Wyjaśniła, że są to środki z PFRON na realizację zadania związanego z likwidacją barier 

architektonicznych w SP nr 10.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 

2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów przedstawiła projekt 

uchwały. Powiedziała, że zmiany w WPF dotyczą urealnienia podstawowych wielkości, które 

wynikają ze zmian wymienionych w poprzednim punkcie. Przedstawiła również pokrótce 

pozostałe zmiany, które zostały wymienione w uzasadnieniu do uchwały. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski.  

 

Jacek Roszkowski zapytał o projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu po byłym browarze Wacława 

Kunca w Suwałkach, który będzie omawiany na sesji Rady Miejskiej. Zapytał, jakie plany na 

to miejsce ma inwestor.  
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Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

wyjaśniła, że zamysł inwestora w dużej mierze zależy od uzgodnień z konserwatorem 

zabytków.  Dodała, że inwestor chce zbudować wysokie budynki, jednak nie wiadomo, na ile 

zostanie to zrealizowane ze względu na decyzje konserwatora zabytków. Powiedziała, że jest 

zainteresowany, aby przystąpić do zagospodarowania terenu pod zabudowę mieszkaniową. 

Dodała, że inwestor ma przygotowanych kilka wariantów i wiele zależy od decyzji 

konserwatora. Jak projekt planu będzie już na etapie uzgodnienia, to Miasto poprosi o 

wizualizację. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

 

  

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


